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Abstract (en)
The effluents to be treated are circulated so that they are passed in contact with a surface of a filter membrane (5) using inverse osmosis. The
permeate is collected on the side of the membrane (5) away from the face placed in contact with the effluents to be treated, the permeate is
placed in contact with ion exchange resins so as to demineralise it, the demineralised permeate is removed, the concentrate which contains a high
proportion of radioactive substances is collected, the substances separated from the permeate by the ion exchange resins are recovered and the
radioactive substances of the concentrate and the substances separated from the permeate by demineralisation are stored in containers. The device
comprises a plurality of filter modules using inverse osmosis (1), at least one storage vessel (2) for feeding the modules with effluents, a pump (4) for
pressurising the effluents, intermediate concentrate storage vessels (14, 15) and a station (17) for placing the radioactive substances in containers.
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Abstract (fr)
Les effluents à traiter sont mis en circulation de manière à les faire passer au contact d'une surface d'une membrane (5) de filtration par osmose
inverse. On recueille le perméat du côté de la membrane (5) opposé à la face mise en contact avec les effluents à traiter, on met en contact le
perméat avec des résines échangeuses d'ions de manière à le déminéraliser, on évacue le perméat déminéralisé, on recueille le concentrat qui
renferme une forte proportion de substances radio-actives, on récupère les substances séparées du perméat par les résines échangeuses d'ions
et on stocke dans des conteneurs les substances radio-actives du concentrat et les substances séparées du perméat par déminéralisation. Le
dispositif comporte une pluralité de modules de filtration par osmose inverse (1), au moins un réservoir (2) d'alimentation des modules en effluents,
une pompe (4) de mise en pression des effluents, des réservoirs de stockage intermédiaires de concentrat (14, 15) et un poste (17) de mise en
conteneurs des substances radio-actives. <IMAGE>
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